
 

Kommunala pensionärsrådet 

Protokoll 
Sida 

1(6) 

Sammanträdesdatum 

2024-05-16 
 

 

  

 

 
 

Plats och tid Samlingssalen på Högåsen, Gemlavägen 1, Alvesta 
Torsdagen den 16 maj 2024, klockan 13:15 – 15:15 

Paragrafer §§ 9-16  

Ledamöter Lars-Olof Petersson (S), omsorgsnämnden, ordförande 
Monica Pihl (C), omsorgsnämnden ersätter Josefine Ljungqvist (KD), omsorgsnämnden 
Jessica Johansson (KD), kommunstyrelsen § 9-14 
Erik Olofsson (S), kultur- och fritidsnämnden 
Lenah Thuresson, Vislanda PRO 
Inga-Britt Hildingsson, SPF Seniorerna Skatelöv ersätter Thomas Wenkel, SPF Seniorerna 
Skatelöv 
Jan-Olof Ekman, SPF Seniorerna Västra Torsås 
Kjell Bengtsson ersätter Christer Bravell, SPF Seniorerna Moheda 
Britta Aronsson, SPF Seniorerna Alvesta 

Närvarande ersättare Anna-Lisa Johansson, Vislanda PRO 
Gudrun Samuelsson, SPF Seniorerna Alvesta 

 

Övriga närvarande Jenny Fröberg, verksamhetsutvecklare samhällsbyggnadsförvaltningen 
Ebba Lejeby, hållbarhetsstrateg samhällsbyggnadsförvaltningen 
Malin Larsson Roos, medicinskt ansvarig för rehabilitering, omsorgsförvaltningen 
Peggy Hall, sekreterare 
 

Utses att justera Jan-Olof Ekman, SPF Seniorerna Västra Torsås 
 

Underskrifter 

 Sekreterare 

 
  

 Peggy Hall  

 Ordförande 
  

 Lars-Olof Petersson (S)  

 Justerare 
  

 Jan-Olof Ekman, SPF Seniorerna Västra Torsås  
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§ 9 Val av justerare 

Jan-Olof Ekman, SPF Seniorerna Västra Torsås, utsågs att justera dagens protokoll. 

 

§ 10 Föregående protokoll 

Föregående protokollet är utskickat och det fanns inget att ta upp från det. 

 

§ 11 Energi- och klimatprogram 

Jenny Förberg, verksamhetsutvecklare, och Ebba Lejeby, hållbarhetsstrateg, båda 
från samhällsbyggnadsförvaltningen, informerade om det förslag på Energi- och 
klimatprogram som finns framtaget och som ska skickas ut på samråd inom kort. 

Information gavs om bakgrunden till och framtagandet av det nya energi- och 
klimatprogram för Alvesta kommun. Bakgrunden till programmet är Lagen om 
kommunal energiplanering (1977:439) som säger att varje kommun ska ha en 
aktuell energiplan, vilket Alvesta inte har i nuläget. Kommunens plan omfattar även 
klimat eftersom de båda delarna hänger ihop. 

Jenny och Ebba har arbetat med att få till en bred förankring av programmet, både 
politiskt och inom näringsliv och föreningar. Just nu informeras i kommunens olika 
råd – tillgänglighets-, pensionärs- och ungdomsrådet. Tidsplanen är att fullmäktige 
ska kunna fatta beslut om programmet innan årsskiftet. Innan dess ska det skickas 
ut på samråd. 

Programmet föreslås vara styrande för Alvesta kommunkoncern som omfattar 
kommunens nämnder, styrelse och bolag. Det förslås bli vägledande för geografiska 
Alvesta som är kommuninvånare, företag och föreningar, det vill säga de som lever 
och verkar i kommunen. 

Det finns ett antal principer som är viktiga för programmets genomförande: 

• Tydlig ledning och engagemang 

• Samarbete och delaktighet 

• Resurser och finansiering 

• Kunskap och kompetens 

• Mätning och uppföljning 

• Kommunikation och engagemang 

Ett tydligt medskick har varit att det ska vara lätt att förstå.  

Tanken är att det årligen ska tas fram en handlingsplan om hur programmet ska 
genomföras. Förslaget är också att programmet följs upp årligen. 

Enligt förslaget ska visionen fram till år 2045 vara att Alvesta kommun är 
klimatneutralt och anpassat för klimatförändringar som kan inträffa. Till visionen 
finns även tre målområden fram till år 2030: Klimatomställning, energi och 
klimatanpassning.  

Fokusområden i programmet är: 



 

Kommunala pensionärsrådet  

Protokoll 
Sida 

3(6) 

Sammanträdesdatum 

2024-05-16 
 

 

  

 

 

Justerares signaturer 

 

 

• Energi 

• Transporter 

• Konsumtion 

• Klimatanpassning 

I programmet finns beskrivningar av nuläge gällande fokusområdena samt tips på 
vad Alvesta kommunkoncern bör eller ska göra samt förslag på vad geografiska 
Alvesta skulle kunna göra. 

Frågan ställs hur man ska nå ut med programmet till kommuninvånarna? Det är en 
utmaning och det är väldigt viktigt att nå ut på ett bra sätt och få en vilja till att göra 
förändringar. Här är det också av vikt att språket är lätt och att man kan känna igen 
sig. Ett förslag från pensionärsrådet är att börja hos ungdomar. Jenny svarar att de 
försöker få komma och informera elevråd och att de har haft möte med 
ungdomsrådet där de hade många bra diskussioner. 

Pensionärsrådet undrar hur man ska nå ut till de som har svårigheter att förstå 
svenska så att de kan ta till sig informationen? Det är ett bra medskick och även det 
en utmaning, det finns planer på att ta fram en populärversion som ska vara mer 
tillgänglig än hela programmet. 

Frågan ställs också om programmet tar upp elsäkerhet, exempelvis vad gäller 
elavbrott? Ebba svarar att programmet behandlar effektiv styrning och lagring av 
energi och att man ska försöka anpassa användning av energi till tider när inte alla 
använder den. 

Enligt programmet ska man åka mer kollektivt men hur funkar det när priserna på 
bussbiljetter höjs och det tas bort att det ska vara gratis för personer över 80 år att 
åka kollektivt? Kommunen äger inte den frågan men kan arbeta med att påverka 
regionen eller på nationell nivå. 

Om någon av pensionärsföreningarna önskar en presentation av Energi- och 
klimatprogrammet är de välkomna att ta kontakt med Jenny eller Ebba. 

 

§ 12 Samråd om idéer för järnvägsparken i Alvesta 

Malin Larsson Roos, medicinskt ansvarig för rehabilitering på omsorgsförvaltningen, 
är en av deltagarna i en arbetsgrupp som har arbetat med ett förslag om att skapa 
en aktivitetspark i järnvägsparken i Alvesta. Malin informerade pensionärsrådet om 
detta arbete. Det finns dock inte några beslut än kring om det ska vara en 
aktivitetspark och det är inte heller klart med finansiering, arbetet är än så länge på 
planeringsstadiet. 

Arbetsgruppen har gjort en inventering av vad som skulle kunna finnas i parken. 
Den äldre målgruppen har främst haft önskemål om att det ska vara upplyst och 
kännas tryggt, vara tillgängligt och att det ska finnas sittplatser. Ungdomar 
efterfrågar att det ska finnas saker att göra. 

Malin undrar om det finns några tankar eller medskick från pensionärsrådet 
gällande en eventuell aktivitetspark i järnvägsparken? 

Pensionärsrådet framför följande förslag gällande vad som skulle kunna finnas i 
parken: 
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• Bra om där finns en dricksvattenkran så att man kan fylla på sin vattenflaska 

• Speakers corner 

• Bra om det finns bord så att man antingen kan ha med eget fika eller köpa 
med från konditorierna som finns precis i närheten. 

• Behöver vara en vacker och inbjudande plats i och med att det är ansiktet 
utåt, man ska vilja sitta där och det ska vara estetiskt tilltalande, gärna med 
växter och blommor. 

• Bra med lekplats eller redskap så att barn kan leka. 

• Förslag med en grillplats. Det är dock tveksamt om det funkar i centrum 
men det finns borta i Hagaparken istället. 

Frågan ställs om det konstverk i form av en snäcka som står i järnvägsparken ska 
flyttas i och med att det tar en del plats? Malin kollar upp detta och återkommer 
med besked. 

Viktigt att man annonserar tydligt på järnvägsstationen att aktivitetsparken finns. 

 

§ 13 Val av vice ordförande i pensionärsrådet 

Platsen lämnas vakant och frågan tas upp på kommande möte. 

 

§ 14 Information från nämnderna 

De frågor som inkommit från pensionärsföreningarna inför mötet besvaras under 
respektive nämnds punkt. 

Kultur- och fritidsnämnden 

Det ställdes en fråga på senaste mötet i pensionärsrådet om en bil som utöver 
kulturbussen också kör ut böcker. Det är inte kultur- och fritidsnämndens bil utan 
den tillhör hemtjänsten och är till för personer som har hemtjänst.  

Information ges också om att Kulturbussen kommer att användas som 
röstningslokal under förtidsröstningen till EU-valet nu i maj och juni. 

Fråga från pensionärsorganisationernas förmöte: Hagagården – igen. Vad blir det av 
den? Information ges om att Hagagården under föregående år har varit uthyrd 123 
gånger. Ett bekymmer är att den inte är fullt utrustad, exempelvis med porslin i 
köket, vilket kommer att åtgärdas. Kultur- och fritidsnämnden håller på och ser över 
vilka lokaler som används och som inte används i kommunen. En synpunkt framförs 
gällande lokalen för mötesplats Alvesta som är på källarplan och där en av 
utrymningsvägarna är i form av en stege (lokalen tillhör omsorgsförvaltningen). 

Multihallen ska enligt tidplanen vara klar i höst. Det kommer att finnas en lokal som 
kallas för en blackbox som alla kan få använda sig av. Förslag är att det läggs ett 
möte i pensionärsrådet i nya multihallen när den är klar. 

Kultur- och fritidsnämnden håller på och tittar på bidrag till pensionärsföreningarna. 
Det görs en jämförelse över hur det ser ut med detta i andra kommuner. 
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Omsorgsnämnden 

Ordförande Lars-Olof Petersson (S) och omsorgsnämndens 1:e vice ordförande, 
Josefine Ljungqvist (KD) kommer att tillsammans med kultur- och fritidsnämnden 
bjuda in till ett möte med pensionärsorganisationerna.  

Fråga från pensionärsorganisationernas förmöte: Vi tror inte att 
ensamhetsproblematiken löses med en ny mötesplats, sådana finns redan och de 
söks upp av dem som redan är utåtriktade. Det finns de som sitter hemma och 
skulle behöva någon som sitter ner och pratar en stund, eller tar med dem på en 
promenad eller ett cafébesök. Hur löser man det? 

Det är en fråga som är svår att lösa. Alla personer som blir 80 år får ett 
informationsutskick från kommunen och kan även erbjudas ett besök. En av 
representanterna från pensionärsföreningarna är aktiv som frivillig i väntjänsten, de 
hade behövt vara fler aktiva inom väntjänsten och det vore bra om kommunen 
kunde arbeta för att få fler att ställa upp. SPF Alvesta planerar att söka upp de 
medlemmar som inte brukar vara med på aktiviteterna och bjuda med dem på 
någon aktivitet. Ordförande föreslår att ensamhetsproblematiken kunde vara en 
bra fråga att diskutera på det möte som planeras gemensamt med kultur- och 
fritidsnämnden. 

Fråga från pensionärsorganisationernas förmöte: Försök och projekt startar upp 
med externa pengar som man får söka. Hur blir det när projektmedlen är slut och 
verksamheten ska fortsätta? Vi önskar ta del av utvärderingar. 

Ett projekt som pensionärsrådet fått information om är Ung omsorg som 
genomförts på två särskilda boenden där ungdomar ansvarat för olika aktiviteter. 
Ordförande informerar om att det har gjorts en utvärdering av projektet och att det 
är avslutat på grund av att finansieringen genom statsbidrag inte fortsatt. 
Pensionärsrådet efterfrågar även information om hur det får med projektet 
gällande demens som rådet tidigare fått information om. 

Frågan ställs om hur många som kommer till omsorgsförvaltningens mötesplatser 
och om det är samma personer varje gång? Är det samma personal? Det påpekas 
att man behöver göra något mer aktivt för att få de som inte brukar komma att 
komma dit. Det finns också en mötesplats i Folkets hus som ABF håller i. Diskussion 
kring hur informationen sprids eftersom det inte är så många besökare.  

Fråga från pensionärsorganisationernas förmöte: Vi behöver inte uppfinna hjulet 
flera gånger, och vi kan ha samarbete och inte konkurrens. Pensionärsföreningarna 
har verksamheter som inte kommunen behöver anordna och vice versa. Låt oss slå 
våra huvuden ihop och se hur vi kan vara kreativa tillsammans. Ordförande föreslår 
att denna fråga tas upp på det gemensamma mötet med kultur- och fritidsnämnden 
som planeras. 

Per den siste april var det 21 personer i kö till särskilt boende. Inflyttning i det 
nyrenoverade C-huset på särskilda boendet Furuliden kommer ske inom kort. 

Fråga från pensionärsorganisationernas förmöte: Hur långt har man kommit med 
planerna på trygghetsboendet i Moheda? 

Byggrätten på tomten är för liten för att det ska gå att bygga det antal lägenheter 
som vore önskvärt. Detaljplanen för tomten behöver därför ändras för att medge 
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en större byggrätt och den kan ändras först under nästa år vilket innebär att 
projektet skjuts framåt med 1-2 år. 

På trygghetsboendet Lunnabacken (vid Högåsen) är för tillfället tio lägenheter 
uthyrda och åldern för inflyttning är sänkt från 75 år till 70 år. 

Kommunstyrelsen 

Trygghetsboendet som ska byggas på Tingsbacken i Alvesta är enligt tidplanen tänkt 
att stå färdigt till år 2026. 

Naturreservatet Björnholmarna i Alvesta ska invigas under nästa år. 

Allmänt 

Fråga från pensionärsorganisationernas förmöte: Nämnderna kallas till 
pensionärsrådets möten, men vi ser inte så många som kommer. Dessutom har de 
lite att rapportera under den punkten. Vi vill se mer aktiva politiker! Och skulle inte 
bolagen finnas med också?  

Ordförande tar med sig frågan till en ordförandeträff. Det är möjligt att det borde 
vara en representant från Allbohus med också alternativt att de bjuds in vid något 
tillfälle och även att övriga bolag bjuds in för att informera om sin verksamhet. 

 

§ 15 Information från pensionärsföreningarna 

PRO Vislanda informerar om att vecka 18 varit deklarerad som nationell dansvecka 
och att det anordnats en dansaktivitet i samband med denna på Folkets hus. 

Västra Torsås SPF har aktiviteter så som trivselmöten, promenader, boule, bingo 
med mera. Det finns också en danskommitté som anordnar välbesökta danser på 
Björkbacken.  

Moheda SPF har friskvårdsvecka under den kommande veckan. Det kommer då 
ordnas aktiviteter så som orientering, promenader, gåfotboll, parkour med mera. I 
övrigt har de månadsmöten med föreläsningar. 

SPF Alvesta kommer att ha en trafikdag på Kronobergs Hed. I samband med denna 
kommer information om de nya vägarna att ges och de kommer även att besöka 
biogasanläggningen.  De ordnar även studiecirklar på olika teman.  

 

§ 16 Övriga frågor 

Frågan ställs hur det ser ut med hörselombud som kan hjälpa personer som inte har 
insatser från kommunen med exempelvis hörapparat? Ordförande svarar att det 
inte är omsorgsnämndens ansvar vad gäller hjälp med hörselhjälpmedel till 
personer som inte har ett beslut om insatser. 

Pensionärsrådet undrar hur det ser ut inför semesterperioden gällande bemanning 
inom äldreomsorgen? Ordförande svarar att det på vissa håll ser bra ut men att det 
är svårare desto längre från tätorten man kommer, det är exempelvis svårare att 
rekrytera vikarier längst ner i södra kommundelen. 

 


